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KSAU § 144/20  
Svar Medborgarförslag om att Billingeleden utökas runt Simsjön 
KS2019.0309 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 144/20 
 
 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget anses besvarat. 
 
Bakgrund 

Ett medborgarförslag har inkommit där förslaget är att Billingeleden ska utökas runt 
Simsjön. 
Som en del i sitt arbete med att utveckla Skövde som destination arbetar Next Skövde 
tillsammans Sektor samhällsbyggnad kontinuerligt med att se över vandringsleder som 
exempelvis Billingeleden. 
En översiktlig idé för ett stråk runt Simsjön har redan innan medborgarförslaget inkom 
tagits fram. Idén är dock inte detaljstuderad och det är flera delar som behöver utredas 
innan det fattas beslut om en eventuell sträckning. Delar som exempelvis behöver 
utredas är markåtkomst, påverkan för boende och ekonomiska konsekvenser. Samråd 
behöver också genomföras med de som har fastigheter utmed den tänkta leden. 
I dagsläget finns det inte någon plan för genomförande av en omdragning av leden runt 
Simsjön då den bör tas med i ett fortsatt arbete med utvecklingen av Simsjöområdet. 
Simsjöområdet är exempelvis utpekat i Skövde kommuns översiktsplan som ett 
utredningsområde. Förslaget tas med in i detta framtida arbete. 
 

Handlingar 

Svar Medborgarförslag om att Billingeleden utökas runt Simsjön 
Handling_Svar på medborgarförslag_1167469.pdf 
Handling_Medborgarförslag_1167310.pdf 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad Förslagshållaren            
 
 
 
 
 

 
KSAU § 145/20  
Svar på Medborgarförslag om att anordna en beachvolleyplan vid 
Simsjöns badplats 
KS2019.0463 
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Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 145/20 
 
 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget avslås. 
 
Bakgrund 

Ett medborgarförslag har inkommit där förslagslämnaren önskar att en volleybollplan 
anläggs vid Simsjön. 
Sektor samhällsbyggnad har samrått förslaget med Kultur- och fritidsnämnden som 
har undersökt möjligheterna att anlägga en plan. Marken som lutar kraftigt behöver 
grävas ur och fundament behöver gjutas. 
Vidare så bedöms ytan runt den stora badplatsen behövas för de som solar och fikar. 
Utrymme för dessa aktiviteter skulle vid anläggande av en plan begränsas.  
Med anledning av Kultur och fritidsnämndens svar föreslår Sektor samhällsbyggnad att 
medborgarförslaget ska avslås. 
 

Handlingar 

Svar på Medborgarförslag om att anordna en beachvolleyplan vid Simsjöns 
badplats 
Handling_Svar på medborgarförslag_1167072.pdf 
Handling_E-postmeddelande Medborgarförslag_1153802.pdf 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad Förslagshållaren            
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KSAU § 146/20  
Svar på Medborgarförslag om upprättande av rutin vid skyddsjakt på 
kommunal mark 
KS2019.0311 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 146/20 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att bifalla medborgarförslaget och därigenom ge Sektor 
samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta en rutin. 
 
Bakgrund 

Ett medborgarförslag har inkommit där förslagslämnaren vill att Skövde kommun ska 
upprätta rutiner för hur skyddsjakt inom kommunen ska bedrivas. 
Skövde kommun saknar idag tydliga rutiner för hur skyddsjägare ska utföra sitt 
uppdrag på detaljplanelagd mark. Rutiner skulle tydliggöra exempelvis hur jägarna 
påvisar att de arbetar på uppdrag av Skövde kommun, hur vilt ska omhändertas och 
hur rapportering ska ske. 
 
Sektor samhällsbyggnad bör få i uppdrag att upprätta en rutin för skyddsjakt. 
 

Handlingar 

Svar på Medborgarförslag om upprättande av rutin vid skyddsjakt på 
kommunal mark 
2_ADM_2019_336_Medborgarförslag, upprättande av rutin vid 
skyddsjakt.pdf 
1_ADM_2019_336_Svar på medborgarförslag.pdf 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad Förslagshållaren            
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KSAU § 147/20  
Medborgarförslag om att placera Västgöta-Bengtssons namn i stor 
vågformad text på väggen vid statyn 
KS2019.0396 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 147/20 
 
 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget om ny namnskylt till 
skulpturen Västgöta-Bengtsson i kulturhusets entré. 
 

 
Bakgrund 

Ett medborgarförslag från Siv Ström har inkommit där hon föreslår att skulpturen 
Västgöta-Bengtsson i kulturhusets entré ska få en stor vågformad namnskylt kopplad 
till konstverket.  
Ärendet har varit på remiss hos kultur och fritidsnämnden som i sitt yttrande skriver 
att en sådan skylt som förslaget avser skulle påverka både uttrycket på platsen och 
själva konstverket rekommenderar nämnden att förslaget avslås. Däremot kan en 
översyn av skyltningen för konstverket göras för att synliggöra det för kulturhusets 
besökare. 
 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen gör samma bedömning som kultur- och fritidsnämnden med att en 
sådan skylt som förslaget avser skulle påverka konstverket i sig och att förslaget därför 
bör avslås. Kultur och fritidsförvaltningen kommer istället att se över ordinarie 
skyltning. 
 

 

Handlingar 

Medborgarförslag om att placera Västgöta-Bengtssons namn i stor 
vågformad text på väggen vid statyn 
Medborgarförslag om att placera Västgöta-Bengtssons namn i stor 
vågformad text på väggen vid statyn 
KF § 103/19 Anmälan av nytt medborgarförslag om att placera Västgöta-
Bengtssons namn i stor vågformad text på väggen vid statyn 
KFN § 18/20 Medborgarförslag om att placera Västgöta-Bengtssons namn i 
stor vågformad text på väggen vid statyn 
 
 

Skickas till 

Förslagsställaren                                
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KSAU § 148/20  
Volontärtorgets verksamhetsberättelse 2019, redovisning av 
revisionsberättelse 
KS2020.0192 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 148/20 
 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna redovisningen av Volontärtorgets 
verksamhetsberättelse 2019 med revisionsberättelse.  
 
Bakgrund 

Kommunstyrelsen behandlade 2020-06-01 Volontärtorgets verksamhetsberättelse för 
2019. Frågan återremitterades med anledning av att revisorernas berättelse saknades. 
Denna handling har nu inkommit och bilagts till verksamhetsberättelsen. 
 

 

Handlingar 

Volontärtorgets verksamhetsberättelse 2019, redovisning av 
revisionsberättelse 
Volontärtorgets revisionsberättelse för 2019.pdf 
Volontärtorget verksamhetsberättelse 2019 
 
 

Skickas till 

 Volontärtorget                         
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KSAU § 149/20  
Försäljningspris för verksamhetsmark - principprissättning 
KS2020.0245 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 149/20 
 
 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar anta principer för försäljning av rå verksamhetstomt i 
områden enligt följande: 
- längs väg 26 på sträckan trafikplats Mariesjö – trafikplats Södra Ryd (Timmervägen), 
skyltläge i direkt anslutning till trafikplats/cirkulationsplats 500 kronor per 
kvadratmeter tomt, skyltläge 450 kr per kvadratmeter tomt och utan skyltläge 400 kr 
per kvadratmeter, 
- längs väg 26 på sträckan trafikplats Södra Ryd (Timmervägen) – Binnebergsvägen 
(väg 2931), skyltläge i direkt anslutning till trafikplats/korsning 400 kronor per 
kvadratmeter tomt, skyltläge 370 kr per kvadratmeter tomt och utan skyltläge 320 kr 
per kvadratmeter tomt, 
- längs väg 26 på sträckan cirkulationsplats Segerstorp (Kavallerivägen) – trafikplats 
Mariesjö (Hjovägen) och längs väg 49 trafikplats Mariesjö (Hjovägen) – bro över 
Mösan, skyltläge i direkt anslutning till trafikplats/cirkulationsplats/ vägkorsning 400 
kronor per kvadratmeter tomt, skyltläge 350 kr per kvadratmeter tomt och utan 
skyltläge 250 kr per kvadratmeter tomt, 
- längs väg 200 vid Skövde flygplats, skyltläge i direkt anslutning till vägkorsning 250 
kronor per kvadratmeter tomt, skyltläge 200 kr per kvadratmeter tomt och utan 
skyltläge 150 kr per kvadratmeter tomt. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att försäljningspriserna skall uppräknas från augusti 2020 
till aktuell tidpunkt för tecknande av köpeavtal med konsumentprisindex eller halva 
fastighetsprisindex. Det index som är högst skall väljas. Indexering skall inte användas 
om priset blir lägre än det beslutade ursprungspriset. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att ändra delegationsordning för kommunstyrelsen så att 
kommunstyrelsens arbetsutskott bemyndigas att göra avsteg från de antagna 
principerna. 
 
Sammanfattning 

Skövde kommun inför en ny princip för försäljning av verksamhetstomter med fyra 
prisområden längs väg 26, 49 och 200. Varje prisområde har tre nivåer: trafiknära med 
skyltläge, med skyltläge och utan skyltläge. Priserna kommer indexregleras med 
augusti 2020 som basmånad. De kommer att variera mellan 150-500 kronor per 
kvadratmeter. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås genom delegationsordningen 
för kommunstyrelsen ges möjlighet att medge avsteg från principerna. Den nya 
principen för prissättning medför att kommunen på ett bättre sätt tillgodogör sig 
värdestegringen på fastighetsmarknaden. 
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Bakgrund 

Skövde kommun har under hösten 2019, med värdetidpunkten den 2 december 2019, 
låtit värdera mark för näringsverksamhet inom Skövde kommun (Svefa AB, 2019-12-
02, MEX.2019.631). Värderingens aktualitet har stämts av med värderaren med 
anledning av föreliggande pandemi. Ingen korrigering har bedömts vara motiverad. 
 
Värderingen har varit utgångspunkt från en områdesindelad princip för prissättning av 
mark. Vid avgränsningen av områdena har även trafikflödena på väg 26 och 49 
beaktats. Fyra prisområden har avgränsats: väg 26 på sträckan trafikplats Mariesjö - 
trafikplats Södra Ryd (Timmervägen), väg 26 på sträckan trafikplats Södra Ryd 
(Timmervägen) – Binnebergsvägen (väg 2931), väg 26 på sträckan cirkulationsplats 
Segerstorp (Kavallerivägen) - trafikplats Mariesjö (Hjovägen) och längs väg 49 
trafikplats Mariesjö (Hjovägen) - bro över Mösan samt väg 200 vid Skövde flygplats. 
Varje område har tre nivåer: skyltläge i direkt anslutning till 
trafikplats/cirkulationsplats/vägkorsning, skyltläge och utan skyltläge. 
 
Det förstnämnda området har de högsta priserna på mellan 400-500 kronor per 
kvadratmeter. 150-250 kronor per kvadratmeter är de lägsta priserna som utgörs av 
området väg 200 vid Skövde flygplats. 
 
Prissättningen utgår från en rå tomt. Med rå tomt menas fastighetsbildad tomt som 
omfattas av lagakraftvunnen detaljplan, ansluten till utbyggd allmän plats i form av 
gator och där tillhörande utrustning exklusive alla kostnader för myndighets-tillstånd 
(t.ex. bygglov) och anslutningsavgifter (va, el, fiber, värme etc). 
 
Med normal rå tomt menas att den är obearbetad men att den inte avviker från 
ortsvanliga hydrologiska och geotekniska förhållanden i Skövde. I sådana fall kan det 
vara nödvändigt att reducera priset vilket i praktiken innebär att kommunstyrelsen 
måste godkänna försäljningen. Därav förslaget att kommunstyrelsen i 
delegationsordning för kommunstyrelsen ges möjlighet att göra avsteg från 
prissättningsprincipen. 
 
För att undvika de eftersläpningar som tidigare uppkommit föreslås att priserna 
månadsvis räknas upp med utgångspunkt från augusti 2020. Uppräkningen föreslås 
ske med det högsta av konsumentprisindex eller halva fastighetsprisindex. 
Konsumentprisindex anses på ett sämre sätt än fastighetsprisindex återge 
prisförändringarna på fastighetsmarknaden. Emedan det senare indexet utgörs av 
försäljningsstatistik från småhusförsäljningar är det inte direkt överförbart på 
fastigheter för näringsverksamhet. Denna del av fastighetsmarknaden brukar utvecklas 
svagare över tid och därför förordas en halvering av fastighetsprisindex. Indexering 
skall inte tillämpas om priset blir längre än det beslutade ursprungspriset. 
 
Motivering av beslut 

Den nya principen för prissättning medför att kommunen på ett bättre sätt tillgodogör 
sig värdestegringen på fastighetsmarknaden. 
 

Handlingar 
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Försäljningspris för verksamhetsmark - principprissättning 
1_MEX_2019_631_Tjänsteskrivelse KS godkänna princip prissättning.pdf 
2_MEX_2019_631_Värdeutlåtande värdering av mark för näringsverksamhet 
inom Skövde kommun.pdf 
3_MEX_2019_631_Karta med prisområden.pdf 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                       
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KSAU § 150/20  
Handlingsplan 2025 för Skövde kollektivtrafik 
KS2020.0247 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 150/20 
 
 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna Handlingsplan 2025 för stadstrafiken i 
Skövde som gemensamt arbetssätt för stadstrafikens utveckling. 

 
Bakgrund 

Syftet med Handlingsplan 2025 för Skövde stadstrafik, är att visa på vilka insatser som 
behöver genomföras i närtid för att kollektivtrafiken ska utvecklas i enlighet med de 
mål som är framtagna i kollektivtrafikplanen. Handlingsplanen redogör också för 
fastställandet av ett gemensamt arbetssätt som kontinuerligt och löpande kommer 
behöva förstärkas och förbättras mellan de ingående parterna Skövde kommun, 
Västtrafik och Nobina. 
 
Arbetet har i huvudsak bedrivits enligt nedan. 
1 Antaganden har tagits fram på vad som ska göras som driver mot målen i 
Kollektivtrafikplanen. 
2 En ansvarig part har utsetts för att driva varje enskild åtgärd. Tidsplanen har satts 
när varje åtgärd bör vara klar. 
3. Delmål har skapats för hur antagandet kan realiseras/arbetas vidare med. 
4. En process har arbetats fram för hur arbetet framåt bör bedrivas och hur 
uppföljningen ska fungera. 
 
Arbetet med att nå målen i kollektivtrafikplanen är en kontinuerlig process som 
kommer kräva en hög grad av anpassningsbarhet och förmåga att hantera förändring. 
Att idag veta exakt vilka insatser som krävs för att nå målen i kollektivtrafikplanen till 
2025 är svårt, vilket gör att planen som presenteras ska ses som aktiviteter som nu är 
identifierade men att det också kan tillkomma nya delar till planen i takt med att 
arbetet fortskrider. 
 

Handlingsplanen ska inte ses som en plan som är den slutgiltiga lösningen för att nå 
effektmålen utan som en plan över vilka aktiviteter som i närtid behöver hanteras för 
att ta sig mot målen och hur arbetet framöver bör bedrivas. 
Rapporten Handlingsplan 2025 för stadstrafiken i Skövde beskriver en framarbetad 
process för att uppnå målen i kollektivtrafikplanen. Bilagt till rapporten återfinns alla 
de insatser som hittills bedömts har störst möjlighet att skapa förflyttning mot 
effektmålen som finns i kollektivtrafikplanen. Beskriven nytta framgår, prioritering, 
samt en ansvarig part finns tillsatt. 
 
Bakgrund 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 13(23) 
 
Västra Götalandsregionen, Skövde kommun, Västtrafik och Nobina har arbetat fram 
och tagit beslut om en kollektivtrafikplan för Skövde stadstrafik, Kollektivtrafikplan 
Skövde år 2025 – med utblick mot 2035. I planen finns ett antal mål uppsatta för 
kollektivtrafiken, vilka ska vara uppnådda till år 2025. 
Kollektivtrafiken i Skövde upplevs som en bra produkt av invånarna, som i stort är 
mycket nöjda med busstrafiken. Dock är det skillnader på nöjdheten beroende på var i 
staden invånarna bor och mellan befintliga kunder och potentiella kunder. Över hälften 
av invånarna anser att turutbudet och trafikeringstiderna inte passar deras behov och 
det finns flertalet stråk där bussen idag har svårt att konkurrera med bilen. 
 
För att ta sig an de utmaningar som identifierats i kollektivtrafikplanen har de 
inblandade parterna på uppdrag av Stadstrafikforum kommit överens om att, 
tillsammans med befintlig trafikoperatör Nobina, ta fram en handlingsplan. 
En partsgemensam handlingsplan skapar bättre förutsättningar för att 
samhällsutvecklingen och kollektivtrafiken sker samordnat och strukturerat, genom 
tidig samverkan. Med en handlingsplan framme kommer fokus läggas på rätt saker i 
rätt tid. 
 

Handlingar 

Handlingsplan 2025 för Skövde kollektivtrafik 
1_ADM_2020_214_Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF.pdf 
Handlingsplan.pdf 
 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                       
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KSAU § 151/20  
Finansiering av start-up verksamhet, Science park Skövde 
KS2020.0249 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 151/20 
 
 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar om utökad finansiering av företagsinkubatorn med 
2 500 000 kr/år under perioden 2021-2024, förutsatt att Skaraborgs 
kommunalförbund beviljar motsvarande belopp i driftsbidrag under perioden 2021-
2024 och att Västra Götalandsregionen utökar driftsbidraget utöver befintligt bidrag 
om fem mkr/år. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att pengarna tas från Kommunstyrelsens utvecklingsmedel. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att årligen kalla ledningen i Sciencepark Skövde till 
kommunstyrelsen för uppföljning av verksamhetens mål och resultat. 
 

 
Bakgrund 

Science Park Skövde AB har uppdraget att driva och utveckla Science Park Skövde. En 
av huvudprocesserna för att bolaget ska kunna genomföra uppdraget är 
affärsutveckling, vilken bedrivs av företagsinkubatorn Science Park Skövde Startup. 
 
Målet för Science Park Skövde Startup är att generera fler tillväxtföretag som säljer 
globalt och skapar kvalificerade arbetstillfällen lokalt. Science Park Skövde Startup ska 
vara en verksamhet som bidrar till att utveckla, tillvarata och behålla den kompetens 
som genereras vid Högskolan i Skövde. Det görs genom att tillhandahålla 
affärsutveckling och inkubatortjänster till affärsidéer med bas i Högskolan i Skövdes 
profilområden, men framförallt inom Science Park Skövdes profilområden IT/Tech och 
Dataspel. 
 
Inkubatorns verksamhet bidrar bland annat till följande effekter: 
 
Nationellt: 

Framgång för Science Park Skövde Startup innebär bidrag till Sverige med fler företag 
och arbetstillfällen, och Skövde blir en nationell nod för dataspel.  

Västra Götalandsregionen: 

Framgång för Science Park Skövde Startup innebär att regionen får fler kvalificerade 
arbetstillfällen, ökade skatteintäkter (ROI), ökad attraktivitet som region, och därmed 
en stärkt konkurrenskraft, ett mer balanserat näringsliv som även bygger VG-
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regionens varumärke samt måluppfyllnad av insatser prioriterade i den regionala 
utvecklingsplanen VG2020.  

Skaraborg: 

Framgång för Science Park Skövde Startup och dess projekt skapar ökad 
attraktionskraft i Skövderegionen, utveckling och balansering av det regionala 
näringslivet samt måluppfyllnad av insatser som är prioriterade i den regionala 
utvecklingsplanen VG2020 samt delregionens Genomförandeplan för perioden 2017–
2020.  

Skövde kommun: 

Framgång för Science Park Skövde Startup innebär att kommunen får fler kvalificerade 
arbetstillfällen, ökade skatteintäkter (ROI), ökad attraktivitet som bostadsort, och 
därmed en stärkt konkurrenskraft som även bygger Skövde kommuns varumärke. 
Kommunen får även en minskad sårbarhet gentemot det obalanserade näringslivet.  

Högskolan i Skövde: 

Science Park Skövde Startup är en viktig del i genomförandet. I förlängningen av 
verksamhetens nära samarbete får Högskolan del av kontakter i det regionala 
näringslivet samt de internationella kontakter verksamheten har. Det skapar inte bara 
möjlighet till spridning av forsknings- och utvecklingsresultat utan även nya möjliga 
samarbeten. Science Park Skövde Startup kompletterar även Högskolans erbjudande 
till studenter eftersom det finns möjlighet att gå vidare från utbildningen till 
anställning i bolag som startats genom inkubatorn, alternativt starta och utveckla ett 
eget bolag med Europas bästa möjliga förutsättningar för entreprenörer.  

Science Park Skövde: 
Genom uppdraget att generera fler tillväxtbolag som säljer globalt och skapar 
kvalificerade arbetstillfällen lokalt, bidrar Science Park Skövde Startup till parkens 
målsättning att växa och utvecklas.  
 
Finansiering 
Verksamheten finansieras idag av Västra Götalandsregionen, Skövde kommun och 
Skaraborgs kommunalförbund. Utöver nämnda finansiärer söks projektmedel bland 
annat från Vinnova och Tillväxtverket. Verksamheten har idag en finansiering som är 
projekttung, där 61% består av projektfinansiering och 39% är verksamhetsbidrag. 
 
För att möjliggöra en fortsatt hög kvalitet i verksamheten och att den är långsiktigt 
hållbar behövs en större basfinansiering. Vinnova har tilldelats mindre budget för det 
nationella inkubatorprogrammet vilket gjort att kriterierna ändrats. Det här gör i sin 
tur att det finns en osäkerhet i hur mycket medel Sciencepark Skövde kommer tilldelas. 
Fram till idag har finansieringen uppgått till tre mkr/år. 
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Västra Götalandsregionen står idag för lejonparten av grundfinansieringen, fem mkr 
(57%), Skövde kommun står för 3,1 mkr (36%) i form av lokalytor, Skaraborgs 
kommunalförbund motfinansierar idag medel från Vinnova, 1,3 mkr (9%) 
 
Sciencepark Skövde söker 2,5 mkr per år i fyra år (2021-2024) i utökad 
basfinansiering och man avser söka motsvarande medel från Skaraborgs 
kommunalförbund. Parallellt har en ansökan ställts till Västra Götalandsregionen om 
utökad basfinansiering från fem mkr till åtta mkr. 
 
En utökad basfinansiering från de tre parterna Skövde kommun, Skaraborgs 
kommunalförbund och VGR skulle möjliggöra att Skövde kan bibehålla position inom 
dataspelsutveckling i VGR. Det skulle också innebära möjlighet att lyfta VGR som en 
nod i Sverige inom dataspelsutveckling med Skövde som bas, där en Vinnväxt-ansökan 
planeras. Det möjliggör också ett ökat inflöde till inkubatorn nationellt och 
internationellt. 
 

Handlingar 

Finansiering av start-up verksamhet, Science park Skövde 
KSAU Ansökan driftsbidrag inkubatorverksamhet 2020-06-11_förenklad 
budget.docx 
 
 

Skickas till 

VD Sciencepark Skövde    Tomas 
Fellbrandt, kommundirektör              
Ramona Nilsson, 
Näringslivschef                  Liselott 
Möll, Controller 
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KSAU § 152/20  
Förlängning av Överenskommelse med Västra Götalandsregionen om 
samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård 
KS2020.0241 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 152/20 
 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta förlängning av Överenskommelse 
mellan Västra Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen om samverkan vid 
in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård till och med 2021-12-31. 
 

 
Bakgrund 

En rekommendation från Skaraborgs kommunalförbund har inkommit om att 
förlänga överenskommelsen mellan Västra Götalands kommuner och Västra 
Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård för att hinna utvärdera dess utfall. 
 
Nuvarande överenskommelse gäller från och med 2018-09-25 till och med 2020-11-
30. Inför ställningstagande om ny överenskommelse skulle överenskommelsen under 
2020 utvärderas i sin helhet, både var det gäller betalansvaret och in- och 
utskrivningsprocess. Uppföljning och dialog var tänkt att vara underlag till eventuella 
förändringar. 
 
Mellan 2018-09-25 till och med 2020-03-31 har en successiv nedtrappning av 
betalningsansvarsdagar skett inom psykiatrin. Den 1 april 2020 gäller samma 
överenskommelse inom psykiatrin som inom somatiken. För att utvärdera 
överenskommelsen i sin helhet finns därför ett behov av att förlänga den för att få tid 
att utvärdera eventuella konsekvenser framför allt inom psykiatrin. 
Det politiska samrådsorganet, SRO, ställde sig 2020-03-06 bakom en förlängning av 
överenskommelsen. 
 

VästKoms styrelsen ställer sig bakom en förlängning av Överenskommelse mellan 
Västra Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen om samverkan vid in- och 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård till och med 2021-03-06 och 
rekommenderar kommunalförbunden rekommendera kommunerna att ta beslut om 
förlängning. 
 
2020-05-08 beslutade Direktionen att förlänga Överenskommelsen mellan Västra 
Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen om samverkan vid in- och 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård till och med 2021-03-06 samt att 
rekommendera kommunerna att ta beslut om förlängning av överenskommelsen. 
 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen rekommenderar, efter avstämning med sektorcheferna för berörda 
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sektorer, att kommunfullmäktige antar den av direktionen föreslagna förlängningen av 
Överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen 
om samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård till och med 
2021-12-31. 
 

 

Handlingar 

Förlängning av Överenskommelse med Västra Götalandsregionen om 
samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård   
Överenskommelse Samverkan vid in- och utskrivning Västra 
Götalandsregionen 
§ 29 Protokollsutdrag Förlängning av överenskommelse om samverkan vid 
in- och utskrivning 
 
 

Skickas till 

Skaraborgs 
kommunalförbund          

                      

Vård- och omsorgsnämnden 
Socialnämnden 
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KSAU § 153/20  
Avfallstaxa AÖS, ikraftträdande 1 januari 2021 
KS2020.0079 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 153/20 
 
 
Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta förslag till ny 
gemensam avfallstaxa för Avfallshantering Östra Skaraborg (AÖS), att träda i kraft den 
1 januari 2021.   
 
Kommunfullmäktiges beslut gäller under förutsättning att samtliga 
medlemskommuner i AÖS fattar beslut i enlighet med förslaget. 
 

 
Bakgrund 

Efter avgörande av Högsta Förvaltningsdomstolen i december 2013 har beslut om 
avfallstaxor flyttats från kommunalförbundets direktion till medlemskommuners 
fullmäktigeförsamlingar. För att upprätthålla principen om likställda avgifter för 
solidarisk finansiering av gemensamma kostnader inom AöS krävs därför likalydande 
beslut av samtliga medlemmars fullmäktige. 
 
AöS gör årliga underskott sedan år 2013 vilket är en konsekvens av den utbyggnad av 
insamling av matavfall som påbörjades under 2011. Som planerat har avgifterna varit 
oförändrade under perioden 2011 — 2018 och den utökade verksamheten 
tillsammans med generella kostnadsökningar har istället finansierats genom att 
minska eget kapital. Möjligheten till fortsatt finansiering via eget kapital är begränsad. 
Enligt föreliggande förslag till avfallstaxa för 2021 ökar intäkterna för grundavgifter 
och hämtningsavgifter med ca 6,4 mnkr. Intäkterna för tömning av latrin samt små 
avloppsanläggningar ökar samtidigt med ca 0,3 mnkr. 
 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen ställer sig bakom direktionens bedömning och föreslår 
kommunfullmäktige att anta förslag till ny gemensam avfallstaxa för Avfallshantering 
Östra Skaraborg (AÖS), att träda i kraft den 1 januari 2020. 

Handlingar 

Avfallstaxa AÖS, ikraftträdande 1 januari 2021 
Protokollsutdrag §13 Avfallstaxa 2021 
7.1.2 Skrivelse avfallstaxa 2021 - reviderad efter direktionsmöte 2020-05-18 
7.2.2 Avfallstaxa AÖS 2021 
 

Skickas till 

Avfallshantering Östra                       



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 20(23) 
 
Skaraborg 
Maria Vaziri, ekonomichef 
Annelie Nyman, redovisningschef 
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KSAU § 154/20  
Försäljning av del av Varola Prästebol 11:1 
KS2020.0231 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-06-17 154/20 
 
 
Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 
- avstycka del av Varola Prästebol 11:1, där huvudbyggnad och slöjdbyggnad är 

belägen, 

- uppdra Mark och exploateringsenheten att ansöka om avstyckningen hos 

Kommunala Lantmäteriet samt 

- sälja avstyckad del av Varola Prästebol 11:1. 

Bakgrund 

Ett ärende om avstyckning och försäljning av del av Varola Prästebol 11:1 har 
behandlats av servicenämnden. 
 
På fastigheten Varola Prästebol 11:1 har Skövde kommun sedan många år tillbaka 
bedrivit skolundervisning för förskola och skola F-6. 
 
Sedan år 2019 har skolverksamheten för F-6 upphört och kvar finns endast 
förskoleverksamheten samt föreningsverksamhet i en uthyrd byggnad. På fastigheten 
finns fyra byggnader. Idag bedrivs förskoleverksamhet i en av dessa. Till den sk. 
”Barnmorskebyggnaden” finns ett upplåtelseavtal med Varola-Vretens 
Hembygdsförening där föreningen sedan 1978 bedriver verksamhet. Utöver det finns 
den sk. ”Slöjdbyggnaden” samt huvudbyggnaden där det tidigare var skolverksamhet 
vilka idag står tomma. (De tomma byggnaderna är markerade på bifogad karta.) 
 
Fastigheten kostar i dagsläget Skövde kommun ca 1 Mkr/år i kapital och driftkostnad. 
Denna beräknas kunna sänkas till ca 300.000 kr/år efter försäljning. 
 
Bokfört värde på hela fastigheten är idag 3,45 Mkr. 
 
Servicenämnden förordar en avstyckning av och försäljning av del av Varola 
Prästebol 11:1 samt att kommunstyrelsen uppdrar mark och exploateringsenheten 
att ansöka om avstyckning av de oanvända byggnaderna på fastigheten Varola 
Prästebol 11:1 hos Kommunala Lantmäteriet. 
 

Handlingar 

Försäljning av del av Varola Prästebol 11:1 
SEN § 26/20 Försäljning av del av Varola Prästebolet 11:1 
Karta avstyckning Varola Prästebol 
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Skickas till 

Mark och 
exploateringsenheten           

                      

Servicenämnden 
Fastighetschef, Ingemar Linusson 
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Information 
 
Försvarskonferens 2020 kommer att genomföras digitalt under en dag i oktober. I 
framtiden kommer Länsstyrelsen ta över och arrangera Totalförsvarskonferenser. 
 
Katarina Jonsson (M) och Ramona Nilsson, näringslivschef, har deltagit i avstämningar 
med Näringslivsforum och informerat om kommunens arbete med anledning av Covid-
19. 
 
Nästa vecka träffas några kommuner med anledning av gymnasieprislistan. 
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